

Information sharing for agriculture and agri-food sector representatives – July 31, 2023 / Partage d'informations pour les représentants du secteur agricole et agroalimentaire – le 31 juillet 2023

***** *Le français suit* *****

Hello,

Agriculture and Agri-Food Canada's (AAFC) Industry Engagement Division is pleased to share with you updates of general interest to the agriculture and agri-food sector including Covid-19. We ask you to share this information in your networks and please continue to consult the [AAFC website](#) regularly for updates.

1. **Launch of Immigration Levels consultation survey**

The Immigration, Refugees and Citizenship Canada (IRCC) Levels [Consultation Survey](#) is now live and it includes questions to inform priorities for 2024 category-based selection. The survey **was launched on July 11 and will remain open until August 4**. IRCC wants to thank all those who have provided stakeholder list in the past, which have helped to round out the Department's consultations and outreach efforts. More information on the survey can be found [here](#) and you are welcome to share with your stakeholders.

2. **Canada's National Pathways**

The Food Policy Secretariat at AAFC is pleased to announce that Canada's National Pathways Document, summarizing actions being taken across our food systems to support the 17 UN Sustainable Development Goals, and the Food Policy for Canada, has been submitted to the United Nations as an outcome from Canada's participation in the UN Food Systems Summit. The [document is available on AAFC's web page](#) and will be posted shortly on the [United Nations portal](#).

AAFC would like to thank everyone who participated in the UN Food Systems Summit Dialogues, and in the consultations on the draft document. Canada's National Pathways document reflects developments through to the spring of 2023, highlighting the important collaboration across governments, stakeholders and partners, towards achieving healthier, more sustainable and more equitable food systems.

AAFC encourages you to share the document with others in your network. For any questions or assistance, please contact us at aafc.foodpolicyforcanada-politiquealimentairepourlecanada.aac@arg.gc.ca.

3. **Newsletter – COVID-19 and your business: July 2023 (Issue 26)**

Innovation, Science and Economic Development Canada (ISED) has developed a [newsletter](#) in response to a need for Canadian businesses to obtain direct information on COVID-19 updates, tools and resources, on topics such as vaccination and workplace testing. Those interested in subscribing can do so [by clicking here](#), or through the [Canada Business App](#).

4. **Annual Conference of Federal, Provincial and Territorial Ministers of Agriculture**

The annual conference of Federal, Provincial and Territorial (FPT) Ministers of Agriculture was held in Fredericton, New Brunswick, from July 19 to 21, 2023. Ministers discussed key agriculture and agri-food sector issues, including:

- Sustainable Canadian Agricultural Partnership;

- Extreme weather situations currently impacting producers across the country, including drought and wildfires;
- Prevention and preparedness planning for African Swine Fever;
- Innovation, scientific research, development, and collaboration playing key roles in continuing to increase productivity and economic growth, while protecting the environment;
- Creation of an FPT working group to explore challenges of pesticide management;
- Grocery Sector Code of Conduct;
- Animal Health Canada funding to establish a Foot-and-Mouth Disease (FMD) vaccine bank for Canada, and to develop FMD response plans with provinces and territories;
- International trade and market diversification - Canada's first-ever Indo-Pacific Agriculture and Agri-Food Office;
- Honey bee health;
- Labour, including recent disruption at the Port of Vancouver; and
- Clean Fuel Regulations.

The next Annual FPT Ministers' meeting will be held in Whitehorse, Yukon, in July 2024. For more information, please refer to the [News Release](#).

5. **New Minister of Agriculture and Agri-Food Canada**

On July 26, 2023, Prime Minister, Justin Trudeau, announced changes to the Ministry including the re-appointment of the Honourable Lawrence MacAulay as the Minister of Agriculture and Agri-Food Canada. For more information on other changes to the Ministry please refer to the [News Release](#).

6. **Information on Coronavirus disease (COVID-19) from the Public Health Agency of Canada**

There are a number of updated resources available on the Public Health Agency of Canada website for the public including an **Outbreak Update** and the **COVID-19 Virtual Assistant: [Coronavirus disease \(COVID-19\)](#)**. Your organization may also be interested in:

Health Promotion

- [Avian influenza A\(H5N1\) and the continuing outbreak](#)
- [COVID-19 Snapshot Monitoring \(COSMO Canada\)](#)

Travel Updates

- [Travel advice and advisories by destination](#)

For any questions: phac.hpoc.stakeholders-partiesprenantes.cops.aspc@canada.ca

We encourage you to share your comments and questions in writing through the AAFC Roundtable account (aafc.roundtable-table ronde.aac@agr.gc.ca).

Industry Engagement Division

Agriculture and Agri-Food Canada
Government of Canada

Bonjour,

La Division de l'engagement de l'industrie d'Agriculture et Agroalimentaire Canada (AAC) est heureuse de partager avec vous des mises à jour d'intérêt général pour le secteur agricole et agroalimentaire, y compris concernant la Covid-19. Nous vous demandons de partager cette information dans vos réseaux et de continuer à consulter régulièrement le [site d'AAC](#) pour les mises à jour.

1. Lancement du sondage de consultation sur les niveaux d'immigration

Le [sondage](#) de consultation sur les niveaux d'Immigration, Réfugiés et Citoyenneté Canada Immigration, (IRCC) est maintenant accessible et comprend des questions pour éclairer les priorités pour la sélection axée sur les catégories de 2024. Il a été **lancé le 11 juillet et sera accessible jusqu'au 4 août**. IRCC désire remercier tous ceux qui ont fourni des listes d'intervenants dans le passé. Elles ont aidés à compléter les consultations du ministère et contribué aux efforts de sensibilisation. Davantage de renseignements sur le sondage se trouvent [ici](#); nous vous invitons à communiquer ce lien à vos intervenants.

2. Les démarches nationales du Canada

Le Secrétariat de la politique alimentaire à AAC est heureux d'annoncer que le Document sur les démarches nationales du Canada, résumant les mesures prises dans nos systèmes alimentaires pour soutenir les 17 objectifs de développement durable des Nations Unies et la Politique alimentaire pour le Canada, a été soumis aux Nations Unies en tant que résultat de la participation du Canada au Sommet des Nations Unies sur les systèmes alimentaires. Le [document est disponible sur la page Web d'AAC](#) et sera bientôt affiché sur le [portail des Nations Unies](#).

AAC remercie tous ceux qui ont participé aux dialogues du Sommet des Nations Unies sur les systèmes alimentaires et aux consultations sur le projet de document. Le document des Démarches nationales du Canada reflète les développements jusqu'au printemps 2023, soulignant l'importante collaboration entre les gouvernements, les intervenants et les partenaires, en vue de parvenir à des systèmes alimentaires plus sains, plus durables et plus équitables.

AAC vous encourageons à partager le document avec d'autres dans votre réseau. Pour toute question ou assistance, veuillez nous contacter à aaafc.foodpolicyforcanada-politiquealimentairepourlecanada.aac@arg.gc.ca

3. Infolettre – La COVID-19 et votre entreprise : juin 2023 (numéro 26)

Innovation, Sciences et Développement économique Canada (ISDE) a élaboré un [bulletin](#) d'information pour répondre au besoin des entreprises d'obtenir des renseignements sur les mises à jour, les outils et les ressources de la COVID-19. Les personnes intéressées à s'abonner peuvent le faire [en cliquant ici](#) ou via l'[Appli Entreprises Canada](#)

4. La conférence annuelle des ministres fédérale, provinciaux et territoriaux (FPT) de l'Agriculture

La conférence annuelle des ministres fédérale, provinciaux et territoriaux (FPT) de l'Agriculture a eu lieu à Fredericton, au Nouveau-Brunswick, du 19 au 21 juillet 2023. Les ministres ont discuté de questions clés pour le secteur agricole et agroalimentaire, y compris :

- Partenariat canadien pour une agriculture durable;
- Des conditions météorologiques extrêmes affectent actuellement les producteurs dans tout le pays, notamment la sécheresse et les incendies de forêt ;
- Prévention et préparation liées à la peste porcine africaine;

- L'innovation, la recherche scientifique, le développement et la collaboration jouent un rôle clé dans la poursuite de l'augmentation de la productivité et de la croissance économique, tout en protégeant l'environnement;
- Création d'un groupe de travail FPT qui étudiera les défis liés à la gestion des pesticides.
- Code de conduite du secteur des produits de l'épicerie;
- Financement de Santé animale Canada pour établir une banque de vaccins contre la fièvre aphteuse pour le Canada, et l'élaboration de plans d'intervention en cas de fièvre aphteuse avec les provinces et les territoires;
- Commerce international et de la diversification des marchés - Tout premier Bureau canadien de l'agriculture et de l'agroalimentaire pour la région indo-pacifique;
- Santé des abeilles domestiques;
- Main-d'œuvre, y compris les récentes perturbations dans le port de Vancouver; et
- Règlement sur les combustibles propres.

La prochaine réunion annuelle des ministres FPT aura lieu à Whitehorse, au Yukon, en juillet 2024. Pour plus d'information, veuillez vous référer au [Communiqué de presse](#).

5. **Nouveau Ministre à Agriculture et agroalimentaire Canada**

Le 26 juillet 2023, le Premier ministre, Justin Trudeau, a annoncé des changements au sein du ministère, notamment la reconduction de l'honorable Lawrence MacAulay au poste de ministre de l'Agriculture et de l'Agroalimentaire du Canada. Pour plus d'informations sur les autres changements apportés au ministère, veuillez consulter le [communiqué de presse](#).

6. **Informations sur les maladies à coronavirus (COVID-19) de l'Agence de la santé publique du Canada**

Il y a un certain nombre de ressources mises à jour disponibles sur le site Web de l'Agence de santé publique du Canada pour le public, ainsi que pour les professionnels de la santé, y compris notre **Mise à jour sur l'éclosion et la assistant virtuel COVID-19** : [Maladie à coronavirus \(COVID-19\)](#).

Promotion de la santé

- [La grippe aviaire A\(H5N1\) : Poursuite de la flambée](#)
- [Surveillance instantanée COVID-19 \(SICO Canada\)](#)

Mises à jour sur les voyages

- [Conseils aux voyageurs et avertissements par destination](#)

Pour toutes questions: phac.hpoc.stakeholders-partiesprenantes.cops.aspc@canada.ca

Nous vous encourageons à nous faire part de vos commentaires et questions par écrit via le compte de la table ronde d'AAC (aafc.roundtable-table ronde.aac@agr.gc.ca).

Division de la consultation du secteur

Agriculture et Agroalimentaire Canada
Gouvernement du Canada